
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 28 
DE SETEMBRE DE 2023 
 
Vacarisses, a 28 de setembre de 2023, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell 
Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Jasone Mendizabal Mendizabal 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas Ardanaz  
Raúl Avilés Trabalón 
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
Iker Heredia Cuadra 
 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte.  
 
  

O R D R E     D E L      D I A 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRA CELEBRADA EL 7 DE 
JULIOL DE 2023 I L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 27 DE JULIOL 
DE 2023. 

 

Sotmeses ambdues actes a votació s’aproven per unanimitat dels presents assistents a les 
sessions en qüestió.  

 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             

 

 



1.2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA DE CESSIÓ GRATUÏTA DEL VEHICLE NISSAN TERRANO 
II, AMB MATRÍCULA B2185WS, A L’ADF DE VACARISSES. 

 
L’ADF Vacarisses sol·licità d’aquest Ajuntament la cessió gratuïta del bé patrimonial vehicle 
marca i model Nissan Terrano II, amb matrícula B2185WS per destinar-lo a finalitats de vigilància, 
control i prevenció d’incendis forestals. 
 
Atès que l’article 212.1.b) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC), i article 49.1 del Reglament de 
patrimoni dels ens locals (RPEL), estableixen que els béns patrimonials es poden cedir 
gratuïtament a entitats privades sense ànim de lucre, que els hagin de destinar a fins d’utilitat 
pública. 
 
Aquest Ajuntament ha tramitat el corresponent expedient, en el qual ha restat acreditat que el 
vehicle té naturalesa patrimonial i que  no és adequat pel servei policial, donat el seu desgast 
aquests últims anys,  pel servei continuat i permanent, segons consta a l’informe emes pel Cap 
de Policia Local de data 2 de desembre de 2022. 
 
Sotmès l’expedient a informació pública, no s’hi ha presentat cap al·legació dins el termini 
corresponent. Així mateix, s’ha tramès l’expedient a la Direcció General d’Administració Local del 
Departament de la Presidència, qui ha informat que no troba cap inconvenient perquè es dugui 
a terme l’esmentada cessió. 
 
Per tant, s’han complert tots els requisits establerts a l’article 195 i següents de la Llei 8/1987, de 
15 d’abril, municipal i de règim local de Catalunya, article 211 del TRLMRLC, i article 49.3 del 
RPEL, per acordar l’esmentada cessió gratuïta, que es considera d’interès per al municipi.  
 
Vist el que disposen els articles 212.3 TRLMRLC i  50 del RPEL. 
 
Vist que conforme l’article  47.2.ñ de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases del règim local, l’adopció 
d’aquest acord és competència del Ple, i amb el vot favorable de la majoria absoluta del nombre 
legal de membres de la corporació. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 20 de 
setembre de 2023, va dictaminar, al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
PRIMER.- Cedir amb caràcter gratuït i permanent a l’ADF Vacarisses la propietat del vehicle  
municipal i de qualificació patrimonial, vehicle marca i model Nissan Terrano II, amb matrícula 
B2185WS, per destinar-lo a finalitats de vigilància, control i prevenció d’incendis forestals. 
 
SEGON.- Fixar en tres anys el termini màxim per al compliment de les finalitats de la cessió, i en 
trenta anys el termini mínim durant el qual s’ha de mantenir l’ús del bé per a les finalitats objecte 
de la cessió. 
 
TERCER.- Disposar que si el bé cedit no es destina a l’ús previst, o deixa d’estar afectat al mateix 
fi, en els terminis fixats, revertirà automàticament de ple dret al patrimoni d’aquest Ajuntament, i 
s’haurà d’estendre acta notarial de constatació de la no destinació, que serà notificada en forma 
legal, perquè la reversió produeixi efecte, i sens perjudici del dret de l’Ajuntament a rebre, si 
escau, el valor dels danys i perjudicis causats i el del detriment experimentat pels béns. 
 
QUART. Facultar l’alcalde a signar tots els documents públics i privats necessaris per executar 
els acords anteriors. 
 
 
El Sr. Alcalde indica  que ja es va explicar aquesta cessió a la comissió informativa i dona la 
paraula a qui tingui alguna cosa  a dir al respecte. 



Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que planteja una consulta en quant als acords, en concret 
fa referencia al segon punt on diu “Fixar en tres anys el termini màxim per al compliment de les 
finalitats de la cessió, i en trenta anys el termini mínim (...)” i demana que s’expliqui una mica 
mes ja que se’ls plantegen dubtes en els terminis. 
 
Intervé el Sr. Secretari de l’Ajuntament qui explica que, quan es fa una cessió, aquesta es fa per 
un destí concret, llavors, planteja que ha de quedar assegurat que es manté el destí per el qual 
s’ha cedit el be. 
 
La Sra. Moreno indica que es tracta  de un cotxe una mica antic segons la seva matricula i 
considera que establir en trenta anys el termini mínim ho troba una mica elevat. 
 
El Sr Secretari comenta que es un redactat tipus que es fa en qualsevol tipus de cessió segons 
el Reglament de patrimoni i aclareix que, si el be queda obsolet, dons ja no te sentit el termini 
indicat. 
 
 
Sotmès a votació s’aprova per unanimitat dels presents.  
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
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A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             

 

 

1.3.-. PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL I COMPTE DE 
PATRIMONI DE L’EXERCICI DE 2022. 

Aprovació del Compte General  de l' exercici 2022. 
 
 Atès que en data 12 de juliol del 2023 l'Alcaldia va posar a disposició de la Comissió de Comptes, 
el Compte General i Compte de Patrimoni de l’exercici 2022 a ser examinada. 
 
Atès que en data 19 de juliol de 2023 reunida la Comissió de Comptes, i un cop examinats els  
comptes són informats, passen exposició pública. 
 
 Atès que en data 25 de juliol de 2023 es publica en el B.O.P, que el compte General de l’Ajuntament 
de Vacarisses corresponent a l’exercici 2023, juntament amb tots els seus justificants, restaran 
exposats al públic a la Secretaria de l’Ajuntament per un termini de quinze dies hàbils, durant, termini 
en que els interessats podran presentar reclamacions, correccions o observacions.   

 
 Atès que el dia 17 d’agost de 2023 va finalitzar l’exposició publica i no s'han produït allegacions ni 

reclamacions al respecte durant aquest període. 
 

 Atès que la Comissió de Comptes va acordar que no s'informarien altre vegada si no hi havien 
reclamacions o allegacions. 
 

 En compliment del que disposa l’article 53 Decreto Legislatiu 2/2003, de 28 de abril, por el que 
s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, dels articles 208 a 212 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Local i la Instrucció de comptabilitat per a l’Administració local, i 
altres disposicions concordants en relació amb la tramitació i el contingut.  

  



 Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 20 de 
setembre de 2023, va dictaminar, al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels següents 
 
 

     A C O R D S 
 
 

Primer.- Aprovar  el Compte General i Compte de Patrimoni corresponents a l’exercici  2022. 
 
Segon.- Trametre copia al Tribunal de Comptes, en aplicació del que disposa l'article 212.5 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals. 
 
 
El Sr. Alcalde indica que ja es va explicar aquesta punt  a la comissió informativa i dona la paraula 
a qui tingui alguna cosa a dir al respecte, sense que per cap dels assistents es plantegi cap 
intervenció. 
 
Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 
 

 VOX V x V LAVV PSC 
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A FAVOR  x x x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS        x       x    

 
 

 
1.4- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA  MODIFICACIÓ DE 
LA ORDENANÇA FISCAL NÚM. 24, REGULADORA DE LA TAXA PER A LA PRESTACIÓ 
DELS SERVEIS D’ESCOLA DE MÚSICA I DANSA. 
 

El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i 
modificació de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals. 
 
En el cas d’imposició de nous tributs, les Ordenances fiscals hauran d’aprovar-se simultàniament 
a l’adopció dels respectius acords d’imposició. L’article 16.1 del text legal esmentat estableix que 
les Ordenances fiscals contindran com a mínim la determinació dels elements tributaris, el règim 
de declaració i d’ingrés, així com les dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació. 
 
Quan es modifiquen les Ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de contenir la nova 
redacció dels preceptes afectats. 
 
La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta necessària, a 
fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, General 
Tributària, ja que aquestes han de complir la doble funció de servir com a eina normativa 
fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans. 
 
Les modificacions introduïdes al text de  l’Ordenança Fiscal núm. 24 reguladora de la taxa per a 
la prestació dels serveis d’escola de música i dansa, obeeixen a la necessitat d’incorporar nous 
serveis, un dels serveis incorporats és el lloguer d’instruments, per tal que els alumnes puguin 
fer ús d’instruments sense necessitat de comprar-los. Anteriorment ho gestionava l’AFA del 
centre, però es va determinar que per una millor gestió era necessari que ho gestionés 
l’Ajuntament, donat que són bens públics. L’altre servei incorporat és el complement de classe 
de nivell avançat, que permet augmentar el temps lectiu de les classes d’instruments per donar 



resposta a la necessitat d’alguns alumnes, que per les seves característiques necessiten ampliar 
l’hora de classe. 
   
Vist  l’informe tècnic econòmic a què es refereix l’article 25 del text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals, i verificat que l’import de la recaptació estimada no excedeix, en el seu 
conjunt, del cost previsible del servei o activitat que es prestarà, conforme al que preveu l’article 
24.2 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
 
Vist que l’article 22.2.d de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local atribueix al ple la 
competència per a la seva aprovació, i per majoria simple.  
 
Vistos els informes de la Secretaria i la Intervenció i atès que la Comissió Informativa de Règim 
Interior reunida en sessió ordinària el dia 20 de setembre de 2023 va dictaminar, es proposa al 
Ple de la Corporació l’adopció dels següents 
 
 

A C O R D S 
 

 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança núm. 24 reguladora de la taxa 
per a la prestació dels serveis d’escola de música i dansa, així com el seu text refós. 
 
SEGON.- Exposar al públic mitjançant anunci a la pàgina Web de l’Ajuntament, a l’eTauler i al 
Portal de la Transparència l’anterior acord, així com el text complet de la Ordenança fiscal 
modificada durant el termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació 
de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
Durant el període d’exposició pública, els qui tinguin un interès directe o resultin afectats, en els 
termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals aprovat 
pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar l’expedient i presentar-hi les 
reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut el període d’exposició pública sense haver-
se presentat reclamacions, la ordenança restarà definitivament aprovada de forma automàtica. 
 
TERCER.- L’acord definitiu de modificació de la ordenança fiscal, així com el text refós aprovat, 
seran objecte de publicació en el Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’anuncis de la web 
municipal, al portal de transparència de l’ajuntament i a l’E-Tauler.  
 
El Sr Alcalde indica  que ja es va explicar aquesta punt  a la comissió informativa i dona la paraula 
a qui tingui alguna cosa a dir al respecte. 
 
La Sra. Moreno vol agrair la regulació de la bonificació durant el termini de tot l’any, ja que al final 
hi ha famílies que s’incorporen o els canvia la situació i això es d’agrair. 
 
 
Sotmès a votació s’aprova per unanimitat dels presents.  
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1.5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA DE MODIFICACIÓ DEL RÈGIM DE DEDICACIÓ I DE 
RETRIBUCIÓ DE LA REGIDORA DE LA CORPORACIÓ LA SENYORA OLGA SERRA 
LUQUE. 
 
Un cop celebrades les Eleccions Locals, el passat dia 28 de maig de 2023, i constituït el nou 
Ajuntament, i amb l'objecte de dotar d'una major celeritat i eficàcia a l'actuació municipal, aquesta 
Alcaldia, en ús de les facultats que li confereixen els articles 21.3 i 23.4 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local, i altra legislació concordant, en data 22 de juny 
de 2023, va dictar el Decret núm. 251/2023, pel qual es va resoldre l’establiment d'un règim de 
delegacions de competències i en favor de diferents regidors. 
 
Atès que de conformitat amb el que disposa l'article 75 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora 
de les bases del règim local, la Llei 14/2000 de 29/12, en concordança amb l'article 166.1 i 162 
del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya amb l'article 13 del Reglament d'organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat per Decret 2568/1986, de 28 de novembre, els membres de 
les Corporacions Locals tenen el dret de percebre retribucions per l'exercici dels seus càrrecs 
quan els desenvolupin en règim de dedicació exclusiva o parcial així com a percebre 
indemnitzacions en la quantia i condicions que estableixi el Ple de la Corporació, amb els límits 
establerts a l’article 75 bis de la Llei 7/1985. 
 
Atès que l’article 75.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local, 
estableix que l’acord plenari de determinació dels càrrecs que portin aparellada la dedicació 
exclusiva o parcial i de les seves retribucions, hauran de contenir el règim de dedicació mínima 
necessària per a la percepció de dites retribucions. 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, amb motiu de l’inici del mandat de la Corporació 2023-2027 en 
sessió de 7 de juliol de 2023, va aprovar el règim de dedicació i retribucions dels/de les 
seus/seves membres: determinació del règim de dedicació exclusiva i parcial, dietes per 
assistència a sessions i indemnitzacions per despeses efectives ocasionades per l’exercici del 
seu càrrec i la resta de drets econòmics, acord que es va publicar al BOPB de 17 de juliol del 
2023. 
 
Vist que la regidora de la Corporació, la senyora Olga Luque Serra, compatibilitzarà la seva 
dedicació amb d’altres activitats públiques i s’ha considerat modificar la dedicació parcial 
aprovada a l’inici del mandat, així com la seva retribució per aquest motiu. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida el dia 20 de setembre de 2023, ha 
dictaminat, al Ple de l'Ajuntament proposo l'adopció del següent 
 

ACORD 
 
PRIMER.- Establir que amb efectes del dia 26 de juliol de 2023 el membre de la Corporació que 
a continuació es relaciona exerceix els seu càrrec en el règim de dedicació que es detalla, és a 
dir, amb dedicació parcial a les tasques pròpies dels seus càrrecs, amb les retribucions brutes 
anuals que es determinen, les quals inclouen catorze pagues, dotze corresponents a les diferents 
mensualitats de l'any i les dues restants corresponents a les mensualitats de juny i desembre, 
actualitzant-se anualment en la quantia que determini la Llei de Pressupostos de cada exercici 
per al personal al servei de l’administració. 
 

CÀRREC I 
REGIDORIA 

NOM I 
COGNOMS 

D. PARCIAL 

REGIDORA DELEGADA:  49% dedicació 

 Cultura, Festes, Patrimoni i Arxiu Històric 
 Gent Gran 
 Sanitat 
 Tinença Responsable i Benestar Animal 
 Promoció Econòmica, Pagesia i  Indústria 

 

OLGA SERRA 
LUQUE 

19.728,07 € 



 

 
SEGON.- La percepció d’aquests retribució serà compatible amb l’exercici d’altres activitats 
retribuïdes, públiques o privades, en els termes i límits previstos per l’article 75 bis de la Llei 
7/1985 i en concordança amb el que disposa la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del personal al servei de les Administracions públiques. 
 
TERCER.- Publicar el present acord al BOPB, al tauler d’anuncis de l’Ajuntament,  a l’e-Tauler i 
al Portal de Transparència. 
 
El Sr Alcalde indica  que ja es va explicar aquesta punt  a la comissió informativa i dona la paraula 
a qui tingui alguna cosa a dir al respecte. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés el qual anuncia que el seu grup la votarà en contra, tal i com ja 
van posar de manifest en el darrer ple, ja que estan en contra de la pujada de sous del grup de 
govern i vol recordar que es tracta de un pujada del 25%, i que en contrapartida a la resta de 
regidors se’ls ha baixat el sou un 27%. 
 
Li respon el Sr. Alcalde dient que, en aquest cas, el que es fa es baixar el sou de la regidora i 
argumenta que el seu grup actualment son un regidor mes i que la pujada a la que fa referencia 
el Sr. Avilés no es una pujada lineal a tots els regidors del seu grup. 
 
 
Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x  x  x 

EN CONTRA               x   

ABSTENCIONS        x   x        

 
 
 
1.6.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D'APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL DE 
RESTAURACIÓ D'UNA ACTIVITAT EXTRACTIVA, MITJANÇANT UN DIPÒSIT DE RUNES I 
ALTRES RESIDUS DE LA CONSTRUCCIÓ, I EL MANTENIMENT D'UNA PLANTA 
D'AGLOMERAT ASFÀLTIC LLIGADA A L'EXPLOTACIÓ, QUE PORTA ASSOCIAT EL 
CONVENI URBANÍSTIC ENTRE L’AJUNTAMENT DE VACARISSES, “COMPAÑIA DE 
HOSTELERIA BUIGAS, S.L.” I “ASFALTOS DEL VALLÈS, S.A.”  

 
La Junta de Govern de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 15 de 
novembre de 2021, va acordar aprovar inicialment el “Pla especial de restauració d’una activitat 
extractiva, mitjançant un dipòsit de runes i altres residus de la construcció, i el manteniment d’una 
planta d’aglomerat asfàltic lligada a la explotació” (Document anomenat “Pla Especial de 
Restauració de la pedrera blanca”), que porta associat el conveni urbanístic entre 
L’AJUNTAMENT DE VACARISSES, “COMPAÑIA DE HOSTELERIA BUIGAS, S.L.” i “ASFALTOS 
DEL VALLÈS, S.A.” 
 
Atès que l’esmentat acord i expedient es varen sotmetre a informació pública mitjançant anunci 
publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 07.12.2021, al Diari Ara del dia 
30.11.2021, al tauler d'anuncis de l'Ajuntament el dia 25.11.2021 i a la pàgina Web municipal el 
dia 25.11.2021, per termini de quaranta-cinc dies hàbils, període durant el qual no es presentaren  
al·legacions. 
 



En compliment de l’article 85.5 del Decret Legislatiu 1/20210, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el 
Text Refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer (TRLU), es va 
sol·licitar informe als organismes afectats per raó de les seves competències sectorials. 
 
Vist l’informe emès per l’arquitecta municipal en data 22 d’agost de 2023 amb el següent text 
literal: 
 
1.- Assumpte: 
“PLA ESPECIAL DE RESTAURACIÓ D’UNA ACTIVITAT EXTRACTIVA, MITJANÇANT UN 
DIPÒSIT DE RUNES I ALTRES RESIDUS DE LA CONSTRUCCIÓ, I EL MANTENIMENT D’UNA 
PLANTA D’AGLOMERAT ASFÀLTIC LLIGADA A L’EXPLOTACIÓ”.  
 
Informe tècnic per a l’aprovació provisional.  
Document redactat per l’arquitecte Ricard A. Casademont, i promogut per l’entitat mercantil 
PUIGFEL SA en base al conveni signat amb “Compañía de Hostelería Buigas, S.L.” propietaris 
del sòl de l’àmbit, de conformitat amb l’article 101.1 del TRLUC, que preveu que la iniciativa 
privada pot formular, entre d’altres instruments, plans especials urbanístics. 
 
2.- Objecte del Pla Especial. 
L’objecte d’aquest Pla especial és desenvolupar les determinacions de la Modificació del PGOU 
de Vacarisses, en l’àmbit de restauració d’una activitat extractiva, mitjançant un dipòsit de runes 
i altres residus de la construcció i el manteniment d’una planta d’aglomerat asfàltic lligada a 
l’explotació de la qual porta causa, aprovada definitivament en data 27 de setembre de 2021 i 
publicada als efectes de la seva executivitat el 22 de novembre de 2021. 
 
El pla especial, que s’ha anomenat “de restauració de la Pedrera Blanca”, es justifica per la 
necessitat de regular i definir el procés de restauració d’aquesta activitat extractiva mitjançant un 
dipòsit de terres i runes. La recuperació del relleu original i l’extinció de les activitats, permetrà 
l’aplicació de les mesures contemplades en la MPGO i consegüentment en el Pla especial de 
protecció del connector sud entre Sant Llorenç i Montserrat, recuperant-se, en aquest àmbit, que 
avui actua de barrera en aquest espai connector, la funcionalitat completa prevista en aquest Pla 
Especial. 
 
3.- Àmbit d’actuació. 
El document abasta un àmbit d’actuació que comprèn els terrenys qualificats de serveis tècnics 
per la MPGO abans referida. L’àmbit de 22,37Ha resta delimitada per la línia del ferrocarril 
Barcelona-Manresa-Lleida a ponent, i per la modificació orogràfica del territori en la resta de 
límits. La delimitació obeeix a la realitat física del territori on destaquen àmbits explotats i no 
explotats però dins d’una mateixa morfologia. Aquesta realitat física a millorar propicia la 
delimitació de la zona de serveis tècnics i consegüentment del pla especial. Per l’extrem Sud-
Oest discorren dues línies elèctriques subterrànies d’alta tensió. 
 
4.- Planejament  i legislació vigent.  
El planejament general vigent és el Pla general d’ordenació urbana, aprovat definitivament el 
23/1/1985 (DOGC, 03/04/1985), i el text refós de les Normes Urbanístiques del planejament 
general (DOGC, 06/09/2005).  
 
A més, la Modificació del PGOU de Vacarisses, en l’àmbit de restauració d’una activitat extractiva, 
mitjançant un dipòsit de runes i altres residus de la construcció i el manteniment d’una planta 
d’aglomerat asfàltic lligada a l’explotació, ha estat aprovada definitivament,  per la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de l’Arc Metropolità de Barcelona, en data 27 de setembre de 2021.  
 
El document i la tramitació prevista pel mateix s’ajusta a les determinacions de la normativa vigent 
en matèria d’avaluació ambiental del planejament urbanístic, i concretament a: 

- la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei d’urbanisme, 
aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, del 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei d’urbanisme,  

- Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, 



- la Llei 16/2015, del 21 de juliol, de simplificació de l'activitat administrativa de 
l'Administració de la Generalitat i dels governs locals de Catalunya i d'impuls de l'activitat 
econòmica 

- la Llei 21/2013, de 9 de desembre, d’avaluació ambiental. 
 
5.- Antecedents de tramitació. 
La implantació de l’activitat extractiva es va iniciar a principis de segle per part de la “Compañía 
de Caminos de Hierro del Norte de España” mitjançant una autorització estatal vinculada amb 
les obres de construcció de la línia fèrria. La primera autorització de mines és de 18 de maig de 
1965. El Departament de Mines de la Generalitat en va caducar l'autorització el 10 de desembre 
de 2014. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 27 de setembre de 
2018, va acordar aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla General de referència. 
Aquesta Modificació de Pla ha estat aprovada definitivament per la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de l’Arc Metropolità de Barcelona, en data 27 de setembre de 2021. 
 
Pel que fa al tramitació del Pla especial, en data 15 d’octubre de 2019, Ignasi Grau Roca de 
IGREMAP SLP, en representació de Andreu Puigfel Fuentes, sol·licita l’inici de la tramitació 
urbanística i ambiental, amb la presentació de l’avanç de Pla i document inicial estratègic (DIE). 
En data 4 de desembre de 2019 l’Ajuntament remet el document a la Generalitat de Catalunya i 
sol·licita inici del procediment d’avaluació ambiental estratègica del pla. Igualment, en la mateixa 
data es sol·licita informe a la Comissió Territorial d’Urbanisme. Aquest informe es va emetre el 4 
de març de 2020. Així mateix S’emet el Document d’Abast per part de l’Oficina Territorial d’Acció 
i Avaluació Ambiental (OTAAB). 
 
En data 15 de novembre de 2021 la Junta de Govern Local de l’Ajuntament va adoptar l’acord 
d’aprovació inicial del Pla especial, així com: 

- la suspensió de l'atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, d'edificació, 
reforma, rehabilitació o enderrocament de construccions, d’instal·lació o ampliació 
d'activitats o usos concrets i d'altres autoritzacions municipals connexes establerts per 
la legislació sectorial, fins a la seva executivitat a l’àmbit que es determina al pla 
especial. 

- Sotmetre’l a informació pública, pel termini de quaranta-cinc dies 
- Sol·licitar informe a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’Arc Metropolità de 

Barcelona. 
- Sol·licitar informe/consulta a les Administracions públiques afectades i al públic 

interessat. 
 
6.- Contingut. 
El contingut del Pla especial s’ajusta al que estableix el Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer.   
El document porta associat el conveni urbanístic entre L’AJUNTAMENT DE VACARISSES, 
“COMPAÑIA DE HOSTELERIA BUIGAS, S.L.” I “ASFALTOS DEL VALLÈS, S.A.”  EN EL MARC 
DE LA RESTAURACIÓ MORFOLÒGICA I SUPERFICIAL DE L’ANTIGA EXPLOTACIÓ MINERA 
“BLANCA” SITUADA AL T.M. DE VACARISSES, signat en data 12 de setembre de 2018.  
El document incorpora els requeriments derivats dels informes sectorials rebuts, tots ells amb 
caràcter favorable. 
 
7.-Informació pública i consulta de les Administracions públiques afectades i del públic 
interessat 
Un cop acordada l’aprovació inicial, simultàniament al tràmit d’informació pública, s’ha sol·licitat 
informe als organismes afectats per raó de llurs competències sectorials, en relació amb el 
procediment d’avaluació ambiental i de conformitat amb l’article 21 de la Llei 21/2013, de 9 de 
desembre, d’avaluació ambiental. La consulta sobre el document d’aprovació inicial s’ha realitzat 
a les administracions públiques afectades i al públic interessat que es cita a continuació: 
 
 
 



  ORGANISME RESPOSTA 
      

1 
Oficina d’Acció i Avaluació Ambiental de Barcelona X 

√ 

2 
Agència Catalana de l'Aigua (ACA)  

√ 

3 
Agència de Residus de Catalunya (ARC)  

√ 

4 

Serveis Territorials a Barcelona del Departament d'Agricultura, 
Ramaderia, Pesca i Alimentació   

5 Direcció General de Desenvolupament Rural   

6 
Direcció General d’Industria  

√ 

7 
Direcció General d’Energia  

√ 

8 
Serveis Territorials del Departament de Cultura 

 

9 

Subdirecció General de Prevenció i Control de la Contaminació 
Atmosfèrica  √ 

10 Servei de Planificació de l'Entorn Natural   

11 Subdirecció general de Biodiversitat i Medi Natural   

12 Oficina de Gestió Ambiental Unificada de Barcelona   

13 
Institut Cartogràfic de Catalunya 

√ 

14 Subdirecció General de Programes en Protecció Civil   

15 
Àrea de Territori i Sostenibilitat de la Diputació de Barcelona 

  

16 Consell Comarcal del Vallès Occidental   

17 Direcció General de Qualitat Ambiental i Canvi Climàtic   

18 Comissió Territorial d’Urbanisme de l’Arc Metropolità   

19 

Ministerio de Transportes Movilidad i Agenda Urbana. 
Planificación ferroviària √ 

20 
Autoritat del Transport Metropolità  

√ 

21 
ADIF  

√ 

22 
e- Distribución redes digitales SLU 

  

23 ADENC - Associació per a la Defensa i Estudi de la Natura   

24 DEPANA - Lliga per a la Defensa del Patrimoni Natural   

25 ICO Institut Català d'Ornitologia.   

26 SEO Birdlife Sociedad Española de Ornitología   
 
 
Dels informes anteriors s’ha rebut resposta segons es marca al quadre.  
 



AL·LEGACIONS EN EL PERIODE D’EXPOSICIÓ PÚBLICA: No hi ha hagut al·legacions ni de 
particulars ni d’entitats en el període d’exposició pública. 
 
8.-Modificacions introduïdes respecte del document aprovat inicialment 
Atenent a l’informe de la OTAA i a la resta d’informes sectorials rebuts, s’han completat diversos 
articles de la normativa del Pla Especial, pel que fa a la Biodiversitat, vector acústic, lumínic, 
zones de protecció, ... També s’ha completat la definició de subzones dins l’àmbit de serveis 
tècnics, ajustant les zones que són, i no són, aptes per a la restauració amb residus, limitant-les 
a les que certament tenien autorització com activitat extractiva.  
Consegüentment  s’ha modificat el redactat de diversos articles de la normativa segons consta 
al document Resum i al informe d’al·legacions que forma part del document, on queden 
especificades les modificacions que s’hi ha introduït així com les corresponents justificacions dels 
diferents extrems continguts als informes. 
 
9. -Determinacions a complimentar pel projecte d’activitats. 
Les següents determinacions s’estableixen com a condicions a complimentar pel projecte 
d’activitats que es desenvolupi, un cop sigui executiu el Pla especial: 
 

- L'inici de deposició a l'antiga pedrera Mimó restarà condicionat a que no es superi el 
nombre d’instal·lacions previstes al PRECAT 20 pel Vallès Occidental. 

- El projecte d'activitats definirà les mesures de protecció, prevenció o mitigació dels riscos 
geològics.  

- Caldrà establir un calendari concret per a cada una de les fases de restauració. 
 
Conclusió:   
De conformitat amb tot allò exposat, s’informa favorablement per a la seva aprovació 
PROVISIONAL el document de “Pla especial de restauració d’una activitat extractiva, mitjançant 
un dipòsit de runes i altres residus de la construcció, i el manteniment d’una planta d’aglomerat 
asfàltic lligada a l’explotació” (Document anomenat “Pla Especial de Restauració de la pedrera 
Blanca”), que porta associat el conveni urbanístic entre L’AJUNTAMENT DE VACARISSES, 
“COMPAÑIA DE HOSTELERIA BUIGAS, S.L.” I “ASFALTOS DEL VALLÈS, S.A.”  EN EL MARC 
DE LA RESTAURACIÓ MORFOLÒGICA I SUPERFICIAL DE L’ANTIGA EXPLOTACIÓ MINERA 
“BLANCA” SITUADA AL T.M. DE VACARISSES, en els termes i condicions expressats al present 
informe.  
 
Vist que l’article 85.1 del TRLU atribueix a l'Ajuntament la competència per a  l'aprovació 
provisional dels plans d’ordenació urbanística municipal i dels plans urbanístics derivats que 
afecten el territori d'un únic municipi.  
 
Vist que és competència del Ple l’aprovació provisional d’aquest instrument de planejament, en 
virtut del que disposa l’article 22.2 c) de la Llei reguladora de les bases de règim local. 
Així també ho disposa l’article 52.2.c) del Decret Legislatiu 2/2023, de 28 d’abril, pel qual s’aprova 
el text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya, i per majoria absoluta segons 
l’article 114.3.k) del mateix text legal. 
 
Vist que segons disposa l’article 80.c) del TRLU és competència de la Comissió Territorial 
d’Urbanisme l’aprovació definitiva dels plans especials urbanístics. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia 20 de 
setembre de 2023 va dictaminar, proposo al Ple de la Corporació l’adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment el “Pla especial de restauració d’una activitat extractiva, 
mitjançant un dipòsit de runes i altres residus de la construcció, i el manteniment d’una planta 
d’aglomerat asfàltic lligada a la explotació” (Document anomenat “Pla Especial de Restauració 
de la pedrera blanca”), que porta associat el conveni urbanístic entre L’AJUNTAMENT DE 
VACARISSES, “COMPAÑIA DE HOSTELERIA BUIGAS, S.L.” i “ASFALTOS DEL VALLÈS, S.A.” 
 



SEGON.- Comunicar el present acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme, instant-ne 
l’aprovació definitiva, així com que se’n disposi la seva publicació al DOGC, a l’efecte de la seva 
executivitat immediata. 
 
TERCER.- Trametre a la Comissió Territorial d’Urbanisme el present acord, adjuntant la 
documentació íntegra de l’expedient complet i la documentació tècnica en suport informàtic tal i 
com preveu l’Ordre PTO/343/2005, de 27 de juliol. 
 
QUART.- Fer públic l’acord d’aprovació provisional per mitjans telemàtics, d’acord amb l’article 
8.5.c) del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
El Sr. Alcalde indica  que ja es va explicar aquesta punt  a la comissió informativa i dona la 
paraula a qui tingui alguna cosa a dir al respecte. 
 
Pren la paraula el Sr. Avilés qui indica que hi ha molta informació i no te clar que aquesta s’hagi 
explicat prou be a totes les parts que la tenen que conèixer. Continua dient, que del que s’està 
parlant es de donar un ús d’abocador de runes a un espai del municipi. Ens trobem, diu, davant 
d’un fet que d’alguna manera s’ha d’informar molt be a tota la població del que implica realment 
posar en marxa aquesta activitat, indica que tenim molta informació però això no vol dir que s’hagi 
fet una difusió adequada de la mateixa. 
Continua la seva exposició el Sr. Avilés dient que en una part d’aquesta informació hi ha un 
quadre en el qual, segons la seva interpretació, es recull a quins organismes o a quines parts 
interessades s’ha comunicat aquesta activitat i de quins organismes s’ha rebut resposta, i 
enumera que d’un total de 26 hi ha unes quantes que han respòs donant el seu parer sense 
oposició,  però  troben a faltar que no s’hagi consultat, per exemple, a   les associacions veïnals 
i a la Federació d’Associacions de veïns de Vacarisses. Afirma que no s’ha fet cap consulta als 
veïns i puntualitza que del que s’està parlant es de una activitat  que tindrà un impacte en la 
població, ja sigui amb molèsties, amb un augment del transit a la C-58,  atès que en definitiva 
conclou que seran camions que portaran runa i, en conseqüència, tindrem soroll i  molèsties pels 
veïns. El Sr. Avilés afirma que amb això el que es fa es hipotecar el municipi durant tants anys 
com per exemple s’ha fet amb l’abocador actual de Coll Cardús. El Sr. Avilés afirma que el que 
s’ha de fer es la consulta que ell planteja, tot informant prèviament a la població. Insisteix en que 
tenim davant la decisió de posar en marxa novament un abocador, en aquest cas de runes. Dit 
això planteja no sotmetre a votació aquest punt i deixar-lo per mes endavant, tot donant temps a 
l’equip de govern per tal que faci les gestions necessàries per informar a la població i així veure 
quin feedback es rep d’informació i, fins i tot, si es considera necessari, que la població pugui 
decidir a traves d’un referèndum municipal. Vol remarcar el Sr. Avilés que del que s’està parlant 
es de posar en marxa un altre abocador al municipi quan encara s’estan patint les conseqüències 
de la presa d’aquesta mateixa  decisió en referència a l’abocador de Coll Cardús de fa 50 anys.  
 
l’Alcalde respon al Sr. Avilés dient que, com ell ja sap, això no es un  abocador,  i puntualitza que 
el partit del Sr. Avilés si que fa anys volia posar un abocador i ells ho van parar. 
 
Explica el Sr. Alcalde que del que es tracta es de una restauració de una pedrera i el convida a 
anar-hi i comprovar el forat que actualment hi ha,  i el que s’afronta es una restauració que s’ha 
de fer per llei i que no es que ells decideixin fer això. La manera, per tant, continua explicant el 
Sr. Masana, es fer-ho amb runes de la construcció, i tots aquests informes a que feia referència 
el Sr Avilés no son uns altres que aquells que son perceptius de demanar, anomenats informes 
sectorials, de l’ACA, de Carreteres de RENFE, etc.. i tots han donat el seu vistiplau. 
 
Continua el Sr. Masana en la seva resposta indicant que no es cert que no s’hagi informat a la 
població, les noticies han anat sortint cada vegada que s’ha fet referencia a això, que va 
començar ja fa cinc anys i que en el decurs dels mateixos s’ha anat informant periòdicament. 
Evidentment, esmenta, que el que no es farà ara després de cinc anys es tirar enrere i, per tant, 
ho sotmetran a votació en la sessió d’avui i insisteix i vol deixar clar que no es tracta de un 
abocador sinó que es restaura una pedrera amb runa. 
 



Pren la paraula el Sr Avilés que diu que segons la informació que se’ls ha facilitat en el punt 7 
diu ; “Informació pública i consulta de les Administracions públiques afectades i del públic 
interessat”  i comenta que els habitants de Vacarisses son públic interessat. 
 
El Sr. Alcalde explica que tota la informació es penja al públic i si algú es considera interessat hi 
pot dir el que calgui. 
 
Insisteix el Sr. Avilés en que ell no troba en els papers que es mencioni cap associació veïnal ni 
cap federació d’associacions de veïns de Vacarisses entre els diferents organismes que hi ha a 
la documentació, i conclou que ara si troben en que han de decidir en base a això i ho fan  per 
tot el poble de Vacarisses, i diu que sinó no es sotmetria a l’aprovació, i posa de manifest que 
sense les garanties de que això s’ha fet en les condicions que ells pensen que s’hauria d’haver 
fet votaran en contra. 
 
L’alcalde respon que evidentment que hi son totes les garanties, i indica que no li agrada que es 
qüestioni aquest aspecte tenint en conte que s’ha fet tot com tocava. Seguidament li planteja al 
Sr. Avilés si prefereix que continuï “aquell forat” allà o be que la muntanya torni al seu estat 
original. 
 
Respon el Sr. Avilés tot indicant que la seva preferència passa per que es consulti a totes les 
parts involucrades i afectades i, entre elles  estan els habitants de Vacarisses, i no queda clar 
que se’ls hagin informat de les repercussions que te el fet de que aquesta activitat es posi en 
marxa. 
 
A continuació pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido qui explica que s’ha mirat detingudament 
aquest projecte, però que en un requadre que no acaba d’entendre hi surten un seguit de 
departaments, però troba a faltar el DARP ,no hi es l’associació d’ornitologia ni ecologista tampoc, 
però que independentment d’això planteja la qüestió de si aquesta activitat aporta quelcom a 
nivell econòmic als ciutadans de Vacarisses i comenta que ha vist el nom de l’empresa 
“Companyia hostelera”, un handicap de companyia que fa crèdits, reformes ..., i suposa el Sr. 
Garrido que en tot això algú sortirà guanyant. 
 
El Sr. Masana intervé per explicar que el propietari de la muntanya es un senyor que te a part 
aquesta empresa que es la propietària de la pedrera, i diu que si que hi ha un benefici, que no 
recorda exactament quan es però que es molt poc, i del que es tracta es d’una activitat 
econòmica, però torna a dir que l’objecte principal es restaurar i tornar a la seva orografia original 
la pedrera. 
 
El Sr. Garrido interpreta que qui realment surt guanyant es el que te l’activitat i que algú farà molts 
i molts diners. 
 
El Sr. Alcalde li respon que la propietat es de qui es..., s’ha de restaurar i el que s’ha fet, entenent  
que darrera de tot això esta la Generalitat etc...., es posar d’acord el propietari amb algú que 
pugui portar les runes allà i fer aquesta restauració,  i  explicant que quan s’acabi tot això hi ha 
una capa de terres, s’ha de restaurar, etc., etc. amb arbrat etc., cas contrari quedaria sempre 
això i ell troba que això si que es un  impacte visual i sobre el medi, sobre el territori i, per això, 
prefereix que estigui restaurat i que aquesta restauració evidentment no  es farà en dos dies, sinó 
que trigarà uns anys.  
 
Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat: 
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x   x  x 

EN CONTRA         x       x         x   

ABSTENCIONS             

 
 



1.7.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA DE CANVI DE REPRESENTANT DE LA CORPORACIÓ EN 
L’ASSOCIACIÓ DEL PARC RURAL DE MONTSERRAT. 
 
Atès que el Ple de l'Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió extraordinària celebrada el dia 7 
de juliol de 2023, va nomenar els representants de la Corporació en els òrgans col·legiats 
competència del Ple i a d'altres organismes i entitats  de les quals forma part, vist l’escrit presentat 
per el grup municipal ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-ACORD MUNICIPAL (ERC-
AM) en data 27 de juny de 2023 on va designar el següent: 
 
 
Associació del Parc Rural del Montserrat 
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde 
 
 
Atès que en el decret de l’Alcaldia núm. 251/2023, de 22 de juny de 2023, de delegació de 
competències als/les regidors/es, es va designar l’estructura política de les àrees de l’Ajuntament 
i es va designar al senyor Aitor Piqueras Rodes les regidories: 
 

- D’Acció Climàtica, Eficiència Energètica i Biodiversitat 
- Innovació, Comunicació i Transparència 
- Joventut 

 
Es considera adient nomenar com a representant de la Corporació a l’Associació del Parc Rural 
de Montserrat, al regidor d’Acció Climàtica, Eficiència Energètica i Biodiversitat, el senyor Aitor 
Piqueras Rodes. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 20 de 
setembre de 2023, va dictaminar, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del següent  
 
 

ACORD 
 

 
Primer.- Nomenar com a representant de la corporació a l’Associació del Parc Rural de 
Montserrat, al senyor Aitor Piqueras Rodes, Regidor d’Acció Climàtica, Eficiència Energètica i 
Biodiversitat.  
 
SEGON.-  Notificar el nomenament al designat i a l’Associació del Parc Rural del Montserrat. 
 
 
 
El Sr Alcalde indica  que ja es va explicar aquesta punt  a la comissió informativa. 
 

Sotmès a votació s’aprova per unanimitat dels presents. 

 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             

 

 

 

 

 



1.8.-  PROPOSTA DE L’ALCALDIA DE RATIFICACIÓ DE L’ACORD DE LA JUNTA DE 
GOVERN LOCAL D’ADHESIÓ AL CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ SUBSCRIT ENTRE 
L’AGÈNCIA DE RESIDUS DE CATALUNYA (ARC) I ELS SISTEMES DE RESPONSABILITAT 
AMPLIADA DEL PRODUCTOR (SRAP) DE RESIDUS D’APARELLS ELÈCTRICS I 
ELECTRÒNICS (RAEE). 
 
Vist que a la Junta de Govern Local de l’Ajuntament, reunida en sessió ordinària el dia 31 de juliol 
de 2023, va adoptar, entre d’altres, l’acord d’adherir-nos al Conveni marc de col·laboració subscrit 
entre l’Agència de Residus de Catalunya i els sistemes de responsabilitat ampliada del productor 
(SRAP) de residus d’aparells elèctrics i electrònics (AEE), per tal de donar compliment al que 
exigeix la Llei 7/2022, de 8 d’abril, de residus i sòls contaminats per a una economia circular, el 
Reial decret 110/2015, de 20 de febrer, sobre residus d'aparells elèctrics i electrònics i la resta 
de normes legals aplicables per aquest tipus de residus.  
 
Vist que segons el punt cinquè d’aquest acord i en aplicació del que disposa l’article 82.3 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, el Ple de la 
Corporació n’ha de ratificar la seva aprovació, i vist que la comissió informativa de Serveis 
Territorials de data 20 de setembre de 2023 va dictaminar, es proposa al ple de la corporació 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
PRIMER.- Ratificar l’acord d’adhesió al Conveni marc de col·laboració subscrit entre l’Agència 
de Residus de Catalunya i els sistemes de responsabilitat ampliada del productor (SRAP) de 
residus d’aparells elèctrics i electrònics (RAEE), per tal de donar compliment al que exigeix la 
Llei 7/2022, de 8 d’abril, de residus i sòls contaminats per a una economia circular, el Reial decret 
110/2015, de 20 de febrer, sobre residus d'aparells elèctrics i electrònics i la resta de normes 
legals aplicables per aquest tipus de residus. 
 
SEGON.- Notificar aquest acord a l’Agència de Residus de Catalunya a través de la plataforma 
digital Sistema Documental de Residus i a l’empresa adjudicatària del servei de recollida 
selectiva, Juan y Juan, SL. 
 
El Sr. Alcalde indica que ja es va explicar aquesta punt a la comissió informativa. 
 
 
Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x x x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS        x           

 
 

 

1.9.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA DE RATIFICACIÓ DE L’ACORD DE  LA JUNTA DE 
GOVERN LOCAL D’ADHESIÓ AL CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ SUBSCRIT ENTRE 
L’AGÈNCIA DE RESIDUS DE CATALUNYA I ELS SISTEMES DE RESPONSABILITAT 
AMPLIADA DEL PRODUCTOR DE PILES I ACUMULADORS. 
 
Vist que a la Junta de Govern Local de l’Ajuntament, reunida en sessió ordinària el dia 31 de juliol 
de 2023, va adoptar, entre d’altres, d’adherir-nos a l’opció A del conveni marc subscrit el mes de 
gener de 2023, entre l’Agència de Residus de Catalunya i els sistemes col·lectius de 
responsabilitat ampliada del productor de piles i acumuladors (SRAP), per tal de donar 
compliment al que exigeix el Reial decret 106/2008, d‘1 de febrer, sobre piles i acumuladors i la 



gestió ambiental dels seus residus i la resta de normes legals que siguin aplicables per aquest 
tipus de residus. 
  
Vist que segons el punt cinquè d’aquest acord i en aplicació del que disposa l’article 82.3 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, el Ple de la 
Corporació n’ha de ratificar la seva aprovació, i vist que la comissió informativa de Serveis 
Territorials de data 20 de setembre de 2023 va dictaminar, es proposa al ple de la corporació 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
PRIMER.- Ratificar l’acord d’adhesió a l’opció A del conveni marc subscrit el mes de gener de 
2023, entre l’Agència de Residus de Catalunya i els sistemes col·lectius de responsabilitat 
ampliada del productor de piles i acumuladors (SRAP), per tal de donar compliment al que exigeix 
el Reial decret 106/2008, d‘1 de febrer, sobre piles i acumuladors i la gestió ambiental dels seus 
residus i la resta de normes legals que siguin aplicables per aquest tipus de residus. 
 
SEGON.- Notificar aquest acord a l’Agència de Residus de Catalunya a través de la plataforma 
digital Sistema Documental de Residus i a l’empresa adjudicatària del servei de recollida 
selectiva, Juan y Juan, SL. 
 
El Sr. Alcalde indica  que ja es va explicar aquesta punt  a la comissió informativa. 
 
 
Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x x x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS         x           

 
 

 

1.10.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL VOX (VOX), “para la SEGURIDAD 
MUNICIPAL”. 
 

 
“AL PLENO DEL AYUNTAMIENTO DE VACARISSES 

 

 
D. Iker Heredia Cuadra., concejal del Grupo Municipal de VOX en el Ayuntamiento de 
Vacarisses ante el pleno corporativo comparecemos y exponemos: 

 
PRIMERO: Que de conformidad con lo dispuesto en el artículo 46.2 e) de la Ley 7/85 de 2 de 
abril Reguladora de las Bases del Régimen Local, que consagra que en los plenos ordinarios 
la parte dedicada al control de los demás órganos de la Corporación deberá presentar 
sustantividad propia, debiéndose garantizar la participación de todos los grupos municipales 
en la formulación de ruegos, preguntas y mociones. 
 
SEGUNDO: Que al amparo de lo establecido en el artículo 97 del Real Decreto 2568/1986, de 
28 de noviembre, por el que se aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento y 
Régimen Jurídico de las Entidades Locales, en cuyo apartado tercero se consagra la moción 
como propuesta que se somete directamente a conocimiento del Pleno al amparo de lo 



prevenido en el artículo 91.4 de dicho Reglamento. 
 
TERCERO: Que teniendo en cuenta lo establecido en el artículo 5 del Reglamento Orgánico 
Municipal del Ayuntamiento de Vacarisses, elevan al Pleno del Ayuntamiento de Vacarisses 
correspondiente al mes de septiembre de 2023 la siguiente: 

 
MOCIÓN para la SEGURIDAD MUNICIPAL 

 
La presente moción se formula de conformidad con la siguiente: 

 
EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 
Cataluña lidera desde hace tiempo todos los índices de delincuencia en España. Somos la 
región con más violaciones a mujeres -nada menos que 755 violaciones en 2022, más del 
doble, por ejemplo, que Madrid o Andalucía-; la región que concentra casi la mitad de todas 
las okupaciones ilegal de viviendas que se producen en todo el territorio nacional; somos 
líderes también en narcodelincuencia asociada a la marihuana, en operaciones policiales 
contra el terrorismo yihadista en la última década o también, incluso, en agresiones graves a 
los vigilantes de seguridad privada. Estos son algunos de los delitos en los que Cataluña 
presenta las cifras más altas de todo el país en los últimos años. 

 
Y en este año 2023, el grave problema de la inseguridad en Cataluña no sólo no se detiene, 
sino que sigue creciendo sin freno, sobre todo en los delitos más graves, lo cual resulta 
especialmente preocupante. Según datos oficiales facilitados por el Ministerio del Interior, la 
criminalidad ha aumentado en Cataluña un 57% más que en el resto de España durante el 
primer trimestre de 2023. 
 
Y resulta especialmente preocupante que entre los delitos que han experimentado un mayor 
aumento se encuentran los delitos más graves: Los homicidios y los asesinatos consumados 
y también las agresiones sexuales, que entre enero y abril de 2023 se han disparado un 19% 
respecto del año 2022, año que -como se ha indicado más arriba- ya fue de todo punto 
insoportable en cuanto a violencia sexual se refiere. 

 
Esta tendencia de crecimiento delincuencial se ha mantenido a lo largo de lo que llevamos de 
2023, hasta este mes de agosto, dando lugar a un verano “caliente” en cuanto a delincuencia 
se refiere. 

 
Concretamente, en nuestro municipio de Vacarisses, hemos vivido los siguientes casos, 
algunos aparecidos incluso en prensa, dando una pésima imagen de la seguridad en nuestra 
casa: 

- Robo en empresa por un hombre y un menor. (2023) 
- Intento de atropello en la fiesta mayor. (2021) 
- Tiroteo en El Ventaiol. (2017) 
- Oleadas de robos. 

 
Concretamente en nuestro municipio no hemos vivido en los últimos tiempos situaciones de 
delincuencia a gran escala, pero al darse en municipios de nuestro entorno, como pasa 
dramáticamente en Terrassa, abogo a que nos planteemos medidas preventivas, ya que es 
un problema que preocupa altamente a todos nuestros vecinos. 

 
En definitiva, hemos vivido unos meses estivales donde la delincuencia ha sido la protagonista 
del verano en Cataluña, con hechos tan graves como homicidios, violaciones, apuñalamientos 
y navajazos habituales o detenciones motivadas por presunto terrorismo yihadista. 

 
Resulta urgente que las fuerzas políticas de este consistorio asuman de una vez por todas el 
problema desbocado de inseguridad y criminalidad que se vive en Cataluña, y planteen desde 
el Pleno un diagnóstico certero y medidas eficaces para ponerle fin. 

 
Por todo lo expuesto, para su debate y aprobación en el Pleno ordinario de este Ayuntamiento, 
proponemos los siguientes: 



 
ACUERDOS 

 
PRIMERO. – Que se refuerce la seguridad en aquellos puntos de nuestro municipio que han 
sufrido en especial este verano o que sufren de mayor delincuencia. 

 
SEGUNDO. – Este refuerzo debe de tener plena coordinación entre nuestra Policía Local y el 
cuerpo de Mossos d'Esquadra, y por ello este Ayuntamiento debe urgir a la Generalitat de 
Cataluña que se haga efectivo el despliegue. 
 
TERCERO. - Reunión de urgencia con los sindicatos policiales y/o representantes policiales. 
 
CUARTO. - Dotar a la Policía Local de todos los medios necesarios para realizar sus funciones, 
como formación para saber actuar en todo tipo de casos. 
 
QUINTO. - Que este Ayuntamiento traslade este ruego a la Generalitat, y que lo comunique a 
este Pleno en el momento en el que se realice, con el detalle de su petición. 
 
SEXTO. - Que este Ayuntamiento traslade la respuesta recibida de la Generalitat a este Pleno 
en el momento en el que se reciba.” 
 
 
 
Pren la paraula el Sr Iker Heredia qui fa una lectura íntegra de la moció a partir de l’apartat 
d’exposició de motius  i  diu  que els casos esmentats a la moció son alguns dels casos 
apareguts en premsa, ja que no disposen de fonts oficials del Ministeri de l’Interior al tractar-
se de un municipi de pocs habitants  no han trobat dades oficials, però que hi ha uns casos, hi 
ha detencions que no saben però que hi son.  
 
 
Pren la paraula el Sr Juan Pablo Garrido qui planteja  que, enlloc de que es demani mes policia 
es demani mes justícia o be mes rapida. Explica que dona la casualitat que l‘intent 
d’atropellament no va ser així, sinó que es va tractar d’un atropellament que per desgracia va 
patir el seu fill petit, qui estava per allà enmig, i en referencia al tiroteig explica que ell entén 
que un tiroteig es quan un dispara i l’altre respon, i que en aquest cas es va tractar d’un boig 
que va fer dos trets que casualment es van adreçar al seu fill gran, i el dia següent aquest 
senyor estava al carrer,  i en el cas de l’atropellament tampoc ha passat res. El Sr Garrido 
manifesta que es mes partidari de que hi hagi mes justícia i mes rapida. 
 
 
Pren la paraula la Sra Isabel Donaire qui vol manifestar tot el recolzament per part del Grup 
Municipal de la Voz de Vacarisses a qualsevol iniciativa que de bona fe sigui presentada per 
qualsevol grup municipal per tal de millorar la seguretat dels ciutadans de Vacarisses. Diu que 
respecte aquest debat sobre la seguretat, encara que es tracti de un problema global, 
interpreta que l’Ajuntament de Vacarisses ha de tractar l’assumpte des d’un punt de vista 
municipalista i  fixar la nostra atenció en les problemàtiques que una policia local i de proximitat 
ha d’atendre, sense descuidar exigir a les altres administracions la correcta prestació dels 
serveis que els pugui correspondre en relació a les competències que tinguin atribuïdes per 
altre banda i amb l’ànim de millorar la seguretat dels veïns de Vacarisses. En aquest sentit  vol 
afegir a la moció presentada per el grup municipalista Vox les següents esmenes: 
 
1. Urgir al Sr Alcalde, o si delega en el cap de la policia local de Vacarisses, a que presenti a 

aquest ple o davant de la comissió de regim interior un informe que detalli el mapa 
delinqüencial de Vacarisses que comptabilitzi els fets delictius mes significatius,  els plans 
d’acció desenvolupats fins l’actualitat, els resultats obtinguts en els esmentats plans i les 
mesures correctores acordades per millorar de cara al futur immediat . 

2. Fer una declaració institucional de recolzament a la policia local i en favor de totes les 
policies que, acomplint i fent complir totes les lleis, vetllen per els nostres drets, la nostra 
llibertat i la nostra seguretat. 

 



 
Pren la paraula el Sr Jesús Arasanz qui comença la seva intervenció adreçant-se al Sr Heredia  
tot manifestant la seva sorpresa davant de que en l’escrit de Vox es parli de violacions a les 
dones, quan ells  neguen la violència de gènere contra les dones,  “es una mica estrany “ 
postil·la. 
Exposa el Sr  Arasanz   que en el text de Vox fan menció  a :“ Aquesta tendència de creixement 
delinqüencial s'ha mantingut al llarg del que portem del 2023, fins aquest mes d'agost, donant 
lloc a un estiu calent pel que fa a la delinqüència. 
 
Concretament, al nostre municipi de Vacarisses, hem viscut els següents casos, alguns 
apareguts fins i tot en premsa, donant una pèssima imatge de la seguretat a casa nostra: 
 
- Robatori en empresa per un home i un menor. (2023) 
- Intent d'atropellament a la festa major. (2021) 
- Tiroteig al Ventaiol. (2017) 
- Onades de robatoris.” 
 
El Sr Arasanz diu que, si li parla d’un estiu calent, nomes trobem un intent de robatori segons 
les dades que aporta el Sr Heredia,  i segueix dient  que o be en aquest municipi no han passat 
tantes coses durant aquest “estiu calent” o vostè porta al ple un escrit alarmant de seguretat 
ciutadana sense tenir dades,  i acaba la seva intervenció dient-li al Sr Heredia que no sap quina 
de les dues coses el deixa en pitjor situació. 
 
Continua el Sr. Arasanz repassant la moció ...”(...) al nostre municipi no hem viscut en els 
darrers temps situacions de delinqüència a gran escala (...)”  i en el següent paràgraf indica “(...) 
resulta urgent (...)” i es aleshores quan el Sr. Arasanz comenta que si no s’han viscut episodis 
de violència a gran escala aquest estiu i després indica que indica “(...) resulta urgent (...)” no 
entren en quina de les afirmacions ens hem de quedar, que hi ha o no hi ha problema. 
Segueix examinat el text el Sr. Arasanz i llegeix:“(...) que les forces polítiques d'aquest consistori 
assumeixin d'una vegada per totes el problema desbocat d'inseguretat i criminalitat que es viu 
a Catalunya, i plantegin des del Ple un diagnòstic precís i mesures eficaces per posar-hi fi (...)”  
 
a tot això respon el Sr. Arasanz que des de Vacarisses acabarem amb tot el mal de Catalunya,  
ja que el Sr. Heredia esta enfocant el problema Català al nostre municipi, cosa que no acaba d’ 
entendre. 
 
Respecte a l’apartat de la moció on diu “(...) Que es reforci la seguretat en aquells punts del 
nostre municipi que han patit especialment aquest estiu o que pateixen més delinqüència.(...)” 
insisteix en la resposta el Sr. Arasanz amb la qüestió de si hi ha o no hi ha un problema , en 
quins punts s’ha de reforçar la seguretat? Ja que en el text de la moció tampoc ho diu. 
 
Continua el Sr. Arasanz repassant la moció en quant a “(...)Aquest reforç ha de  tenir plena 
coordinació entre la nostra Policia Local i el cos de Mossos d'Esquadra(...)” i pregunta al Sr. 
Heredia : no estan coordinats? Pot demostrar-ho? O esta fent afirmacions de nou sense aportar 
dades? 
Respecte al punt tercer de la moció el Sr. Arasanz torna a plantejar-li al Sr. Heredia  si hi ha o 
no urgència al municipi, ja que segons un altre apartat de la mateixa moció diu que no s’han 
viscut en els darrers temps situacions de delinqüència a gran escala. 
 
 
Respecte a l’apartat quart de la moció el Sr. Arasanz li demana al Sr. Heredia si li pot dir quina 
es la formació que, al seu parer, li fa falta a la policia local i li demana que li doni trasllat als 
seus  delegats comarcals per tal que es revisin una mica millor el contingut de les propostes 
que li passen  per portar als plens, i ja que estan deixin el catastrofisme i l’alarmisme per els 
sues discursos de la tele i que comencin a treballar políticament en el seu projecte, encara que 
comenta el Sr. Arasanz si Vox treu el populisme del seu discurs es quedin sense projecte. 
Finalitza dient que, evidentment, amb aquest nivell de proposta la votaran en contra. 
 
 
 



Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés qui indica que, a la vista de la moció, el que es pretén es 
vendre el relat de que Catalunya es lo pitjor del mon i, sobretot, vendre aquest relat a la resta 
d’Espanya, de que a Catalunya passa el pitjor i som l’origen de tots els mals que puguin tenir a 
Espanya. 
 
El Sr. Avilés comenta que posa en entredit les dades manifestades, ja que un cop consultada 
l’estadística entre 2019 i 2022 ha pogut comprovar que hi ha dos comunitats autònomes que si 
que lideren la delinqüència: la primera es Murcia amb un 14,5 % i l’altre es La Rioja, i que 
Catalunya no hi es. Continua la seva exposició el Sr. Avilés  aportant les seves dades del 2022-
2023 i, en aquest cas, torna a aparèixer en primer lloc Murcia amb 13,1 % i La Rioja amb un 
12,6 % i, en conseqüència ,el Sr. Avilés demana al Sr. Heredia que la propera vegada que hagi 
que fer una exposició de dades basada en estadístiques, que aquestes siguin reals i, pel que 
fa al relat real a Vacarisses ,comenta el Sr. Avilés ja ha quedat prou qüestionada la veracitat 
d’alguns d’aquests fets. Vol dir que ells, com a partit, en el moment que van tenir coneixement 
de que havia augmentat el nivell de robatoris al municipi o ha passat qualsevol tema d’aquests, 
ja han demanat a aquest consistori, concretament al grup de govern, que faci les accions 
necessàries per tal de coordinar-se amb Mossos i, de fet, així s’ha fet. I vol recordar l’onada de 
robatoris del passat nadal, i aleshores es va augmentar bastant la presencia de mossos al 
municipi i aquest fet es va controlar, i matisa que no era una cosa nomes del nostre municipi, 
sinó que es tractar  de bandes organitzades que es van desplaçant per tot el territori i en aquest 
cas ens va tocar tenir-les aquí a Vacarisses, amb la qual cosa continua explicant el Sr. Avilés  
tots els acords que s’estan demanant que es facin, ja s’estan fent quan arriba la necessitat  i 
,que el que potser s’ha de fer, es actuar de forma preventiva Per acabar manifesta en 
conseqüència que votaran la moció en contra. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde dient  que aquest relat de Vox de que Catalunya es l’apocalipsi, 
de que gairebé no es pot viure......, encara que li recorda  que ells hi son aquí. 
Li diu  al Sr. Heredia que la moció presentada per Vox esta basada en dos articles de dos diaris, 
si es que es poden dir així, - La Razon i El Español – i el que allà es planteja no son dades 
oficials, son dades que vostès agafen d’una “moció marc” que també l’han presentat a 
Sentmenat i a d’altres llocs, amb el que fan vostès, mentides, ja que cap d’aquestes dades que 
es donen aquí esta contrastada, es tracte dels dos articles mencionats anteriorment i el que fan 
es inventar-se les dades. 
 
Continua el Sr. Alcalde dient que, pel que fa a Vacarisses, la coordinació amb els Mossos 
evidentment existeix i mostra tos els delictes que hi ha hagut a Vacarisses aquest any i, des del 
2017 i explica que la coordinació ja es fa. El Sr. Alcalde diu que disposa de totes les dades de 
delictes, per exemple entre 2017-2023, i apunta que els delictes que van en augment son els 
informàtics que evidentment no es que vagin a mes a Vacarisses nomes, sinó que arreu. 
En referència al tema de l’ocupació el Sr. Alcalde comenta que, a pesar que a Vox això els 
preocupa molt, aquest any hi ha hagut 4 cases ocupades i respecte dels robatoris explica que 
hi ha hagut 16. 
 
Vol explicar també el Sr. Alcalde que, quan es fan aquestes reunions de coordinació amb els 
mossos i la policia local, ens diuen que Vacarisses es un dels pobles mes segurs del Vallès i 
explica que hi ha molts delictes que son, per exemple, una persona que es nega a fer-se la 
prova d’alcoholèmia, un delicte de lesions, etc...., son coses molt i molt puntuals. 
El Sr. Alcalde, adreçant-se al Sr. Heredia, li diu que qui fa augmentar la delinqüència, no nomes 
aquí sinó que també a l’estat espanyol, son els membres del seu partit i enumera : 
 
- Delictes d’odi: El president de Vox a Ceuta, Juan Sergio Redondo, i el seu número 2, 

Francisco Javier Ruiz, citats per declarar per un xat racista. També esta imputat per un 
delicte el regidor de Vox a l’Hospitalet del Llobregat, Alberto Tarradas 
 

- Estafa: l’ex-lider de Vox a Andalusia, Francisco Serrano, investigat per un presumpte 
delicte d’estafa processal al haver simulat una insolvència. 

 
- Violència de Gènere  en tenen uns quants  d’acusats en aquest sentit  i per això ja s’entén 

que estiguin en contra de la violència de gènere.  
 



- Abusos sexuals: l’ex-Secretari general de Vox a Jaen, Benito Morillos va ser condemnat a 
4 anys i mig de presó per abusar sexualment d’una discapacitada psíquica. 

 
- Agressions: alguns integrants  de Vox han  protagonitzat episodis violents contra d’altres 

persones, com l’ex-regidor de Vox a Cazadilla, Ignacio Garrida que, com ja es sabut, va 
agredir a un periodista el seu Diputat a la Diputació de Barcelona, també acusat d’un delicte 
d’odi per assaltar un recinte de menors migrats. 

 
- Vandalisme en tenen d’escampats per tota la seva geografia. 

 
Per tant, quan parlen de tot això, li  diu el Sr. Alcalde que  haurien de ser responsables i predicar 
amb l’exemple i, evidentment, votaran aquesta moció en contra,  com totes les que presentin, 
per que no aporten res. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Heredia qui afirma no saber d’on treu les dades el Sr. Masana, que les 
dades que ell aporta estan extretes del Ministeri de l’Interior, i esmenta que Barcelona es una 
de les ciutats mes perilloses d’Espanya, la primera inclús, i de les que mes d’Europa. 
 
Arribat a aquest punt i després d’una interlocució creuada entre membres de UIPV-Junts i el Sr. 
Heredia, on es qüestiona la veracitat de les dades i on també el Sr. Avilés li fa la observació al 
Sr. Heredia de que aquest no ha aportat cap dada de Barcelona per poder fer les afirmacions 
que fa. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Heredia dient que ha mencionat també municipis del voltant, 
com ara Terrassa, que pateix de gran delinqüència, i el que ell planteja son mesures de 
prevenció. Posa de manifest que Vacarisses no es el punt de partida de la delinqüència i 
comenta que Vacarisses encara no es un cas on hagi augmentat la delinqüència, i que tot i que 
Vacarisses encara no sigui el cas, si que es cert que ja hi ha casos com els que ha mencionat 
anteriorment, que estan extrets de titulars de premsa, i argumenta que  al Ministeri d’Interior no 
hi ha dades concretes del municipi de Vacarisses, però comenta que vostès han de tenir les 
dades de les detencions que hi ha hagut anteriorment i, a partir d’aquí, s’ha d’estipular si 
Vacarisses pot necessitar aquesta moció de prevenció o no. 
 
El Sr Masana intervé per explicar que la seva font de dades es la Conselleria d’Interior i continua 
explicant que a Vacarisses hi ha 17 policies, tot i que la policia municipal no es obligatòria fins 
a municipis de 10.000 habitants,  i la policia municipal en el pressupost executat per l’any passat 
va arribar a una despesa d’aproximadament un milió d’euros. Així, el 10% dels diners de tots i 
totes van a la policia local, per tant l’interpel·la a que si això que ha explicat aquí ho vol fer al 
bar amb els seus col·legues li sembla be però que aquí ha de aportar dades contrastades. 
Continua dient que es com dir que a Vacarisses hi ha hagut quatre delictes i efectivament hi ha 
hagut quatre i mes de quatre, però l’insta a que no digui que no hi ha policia, que no hi ha 
coordinació o que no es fan els esforços necessaris perquè si que s’estan fent, ja que 
Vacarisses es un municipi que històricament i ara ha dedicat molts recursos en la policia local. 
 
Pren la paraula el Sr. Heredia diu que no dubta que la policia tingui bons equipaments, sinó del 
que s’ha parlat es de que creu que necessiten major formació per saber actuar en tot tipus de 
casos i, després d’haver parlat amb diversos veïns de Vacarisses, aquests coincideixen en que 
la policia local de Vacarisses necessitaria una millor  formació per saber actuar en alguns casos 
en concret. 
 
L’Alcalde li respon que la policia a Catalunya, quan es forma, va a l’acadèmia de policia i es 
forma en diferents aspectes policials, a mes de fer diversos cursos periòdics i, per tant, es 
pregunta que no sap amb qui parla però que ell com Alcalde li pot dir que això es fa. 
 
El Sr. Heredia indica que llavors s’hauria d’investigar una mica mes, i vol respondre respecte 
als delictes dels membres de Vox que s’han enumerat i li respon al Sr. Alcalde  que no creu que 
ell sigui el mes adequat per parlar de delictes polítics, quan el seu partit es un partit que ve del 
terrorisme. 
 



L’alcalde li respon que el seu partit, Esquerra Republicana de Catalunya no ve del que vostè ha 
dit, dir això es no tenir ni idea, li demana si coneix en Lluís Companys, i li diu que el seu partit 
ha estat el mes represaliat, i posa com exemple l’alcalde republicà de Vacarisses que va morir 
a la presó. O sigui que  vigili el que diu quan diu aquestes coses del seu partit i informi-se’n. 
En tot cas, continua l’Alcalde, la delinqüència la provoquen aquestes mocions i la provocació 
que constantment fan a la població, i finalitza tot advertint al Sr. Heredia i dient que espera que 
retiri el que acaba de dir. 
 
Finalment el Sr. Heredia li indica al Sr. Masana que ell també s’hauria d’informar.  
 
  
Sotmesa a votació NO s’aprova amb el següent resultat:  
 
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x  x    

EN CONTRA          x          x        x        x 

ABSTENCIONS             

 
 
 
1.11.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE UIPV-Junts CM, DE SUPORT A 
L’EXCONSELLER MIQUEL BUCH I EL SERGENT LLUÍS ESCOLÀ. 
 
El passat 14 de setembre es feia pública la sentència del judici a l’exconseller d’Interior del 
Govern de Catalunya, Miquel Buch i el sergent del cos de Mossos d’Esquadra Lluís Escolà. En 
aquesta sentència se’ls condemna a 4 anys i mig de presó i 20 d’inhabilitació pels delictes de 
malversació i prevaricació i 4 anys de presó i 10 d’inhabilitació per malversació, respectivament. 
 
Considerem aquesta sentència injusta i absolutament fora de mida, especialment tenint en 
compte que el propi text de la sentència reconeix que el procés de contractació de Lluís Escolà 
va ser perfectament ajustat a la llei. I sobretot és una sentència que consolida la persecució 
insaciable de l’independentisme que des de tots els estaments de l’estat espanyol, en especial 
des del poder judicial, en els darrers anys. Una sentència que també està amarada de venjança 
i persecució contra l’entorn del president Puigdemont. 
 
El conseller Buch i el sergent Escolà no son els primers i, si no s’atura la repressió, no seran 
els últims. Més de 3.300 persones d’aquest País formen part d’una vergonyant llista de 
represaliats judicialment pel simple fet de ser independentistes i haver treballat activament per 
la causa de la llibertat nacional de Catalunya. 
 
Davant de tots aquests fets és més rellevant que mai posar fi a la persecució política i judicial 
de l’independentisme. Un moviment pacífic i democràtic que està patint una repressió 
descarnada i injustificada. És essencial que l’independentisme sigui tractat com un actor polític 
legítim i que tots aquells represaliats durant aquests anys per motius relacionats amb el 
referèndum de l’1 d’octubre de 2017 i amb la consulta del 9 de novembre de 2014 deixin de ser-
ho de forma immediata. L’amnistia és l’instrument imprescindible per desjudicialitzar un conflicte 
que és i ha de ser estrictament polític. 
És per tot això que el grup municipal de UIPV-Junts CM proposa l’adopció dels següents 
acords: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Rebutjar la sentència de l’Audiència de Barcelona que condemna el conseller Miquel 
Buch i el sergent Lluís Escolà a penes de presó i d’inhabilitació per constituir un pas més de la 
repressió generalitzada contra l’independentisme, i traslladar el suport polític als condemnats. 
 



 
Segon.- Denunciar la persecució judicial de l’independentisme i exigir l’aprovació immediata 
d’una llei d’amnistia que posi fi a la repressió de més de 3.300 persones perseguides pel seu 
pensament polític. 
 
Tercer.- Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat, al Parlament de Catalunya, al 
Govern de l’Estat espanyol, al Congrés dels Diputats i al Senat, a l’Associació Catalana de 
Municipis, a la Federació Catalana de Municipis i a l’Associació de Municipis per la 
Independència. 
 
 
El Sr. Avilés fa lectura de la moció. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido qui manifesta que votaran a favor de la moció ja que 
estan totalment en contra de que a una persona, pel fet de fer el seu treball o polític escollit 
democràticament per portar les idees dels seus electors, siguin empresonats. 
 
Pren la paraula la Sra. Donaire que manifesta la seva sorpresa en relació a que un partit polític 
que es deia municipalista presenti la seva primera moció relacionada amb uns delictes i uns 
delinqüents que no son de Vacarisses, i resulta vergonyós que des d’un àmbit polític molt concret 
s’assetgi constantment al poder judicial, inclús tractant de foragitar la població contra els 
funcionaris que de la millor manera possible i amb absolut respecte a la legalitat assumeixen la 
responsabilitat d’exercir dit poder en el nostre país Finalment vol manifestar la seva repulsa i 
indignació per tots aquells polítics o alts càrrecs que fan valer la seva condició per dictar 
resolucions injustes que beneficien  a fugits de la justícia o que s’apropien dels diners dels 
contribuents. 
  
Pren la paraula el Sr. Arasanz qui contesta a UIPV-Junts,  tot dient que ja sap que ells insisteixen 
en que el seu grup municipal no ha canviat en res de de la seva coalició amb JUNTS, però el fet 
que la seva primera proposta al Ple municipal no tingui res a veure amb el municipi i que aquesta 
sigui una proposta genèrica de JUNTS , dons no sap que dir-li. 
Continua dient el Sr. Arasanz que, la legislatura passada, ja van deixar clara la seva postura 
respecte aquests tipus de mocions ideològiques i que res tenen a veure amb la gestió del municipi 
i els problemes dels nostres veïns. Considera que son estèrils i nomes fan que perdre el temps 
als aquí presents i a la gent de l’administració que ha de tramitar aquestes mocions. Per aquest 
motiu no entraran a valorar el contingut de la mateixa i afirma que “si anem a pes” no pateixin 
que comença a demanar reivindicacions al seu partit i de ben segur li portarà unes quantes cada 
mes, però creu que això no va així. 
Conclou el Sr. Arasanz manifestant que li sap greu votar en contra de la seva primera proposta, 
però li demana que s’esforci una mica mes i que amb una moció de copia pega no hi ha prou per 
ells. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui subscriu les paraules de la moció i apunta que aquesta si que 
te a veure amb Vacarisses, ja que el Sargent Lluis Escola va ser veí de Vacarisses  i, per tant, 
aquesta moció te mes sentit que mai. 
 
Pren la paraula el Sr. Avilés qui diu que no els sorprèn la resposta de La Voz i el PSC, esta 
alineada amb la postura política que defensen i vol deixar pales que ells continuen sent un partit 
municipalista, defensen els interessos del municipi i perquè així ho han volgut els seus votants 
defensen també els interessos de JUNTS, això vol dir que aquesta moció va en línia de defensar 
tot el procés, que UIPV també sempre ha defensat el dret a determinar-nos i a poder decidir,  i 
veu  que al final els poders de l’estat el que estant fent es judicialitzar la política a Catalunya i 
dels partits que son independentistes, i vol contestar expressament a la regidora de La Voz que, 
en Lluis Escola, efectivament havia estat veí de Vacarisses fins fa no gaire. 
 
 
 
 
 
  



Sotmesa a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x   x x 

EN CONTRA         x          x          x     

ABSTENCIONS             

 
 
2.- SOBREVINGUTS. 
 

No hi ha  

 

3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA. 
 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIES CELEBRADES PER 
LA JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 24 I 31 DE JULIOL, EL 8 I 28 D’AGOST, I EL 4, 12 
I 18 DE SETEMBRE DE 2023. 
 
Es dona compte de les actes de les sessions esmentades. 
 
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 300/2023, de 18/07/2023, al 374/2023 de 20/09/2023), 
(Educació, del 28/2023, de 18/07/2023, al 30/2023, de 15/09/2023), (Acció Social, del 40/2023, 
de 17/08/2023 al 43/2023, de 30/08/2023), (Innovació, Comunicació i Transparència, el 4/2023, 
de 7/08/2023) (Obres i Serveis, Gestió de l’Aigua i Nuclis, del 7/2023, de 20/08/2023, al 9/2023 
de 14/09/2023), (Joventut, el 6/2023, de 31/07/2023), (Acció Climàtica, Eficiència Energètica i 
Biodiversitat, de  el 5/2023, de 21/07/2023), (Cultura, Festes, Patrimoni i Arxiu Històric, del 
2/2023, de 27/07/2023, al 5/2023, de 7/08/2023), (Promoció Econòmica, Pagesia i Indústria, de 
l’1/2023, de 7/08/2023, al 3/2023, de 04/09/2023), (Hisenda, de l’1/2023, de 26/07/2023, al 
4/2023, de 31/08/2023), (Cooperació, l’1/2023, de 18/09/2023).- 
 
Es dona compte dels decrets relacionats. 
 
 
 
3.3.-DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL. 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
El Sr. Masana esmenta que, com sempre, les tones de l’abocador no les han passat aquest mes 
malgrat que les han demanat  
 
Dades de l’atur diu que en dos mesos a Vacarisses, com a la resta del país, ha pujat en 24 
persones  que significa una taxa del 8.2%  
 
Les queixes per les pudors de l’abocador, a l’agost hi han 31, al setembre 9 ( a data 25/09 ,) en 
total 1349 queixes des de el juny de 2020. 
 
L’Alcalde vol explicar que l’altre dia hi va haver un petit incendi a la deixalleria i, en conseqüència, 



s’ha demanat un informe a JUAN Y JUAN i també a l’empresa subcontractada per fer aquestes 
obres per tal que expliquin els fets. 
 
Ha arribat una subvenció de l’ACA,  de les 3 que havíem demanat ens concedeixen una de 
260.000 € corresponent al 90 % del import per la connexió del pou de Torrella  
 
També ens concedeixen una subvenció de 11.000 € per el repicat del Pou de Can Serra, la 
qual ,si no s’ha acabat avui s’acabarà demà, corresponent al 58 % de l’import. 
 
També ens concedeixen una subvenció  de 2.000.000 € per la connexió en alta de Vacarisses  
amb Viladecavalls,  l’import màxim que ens podien donar era del 60 % i finalment ens han donat 
el 83 % del cost total. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
 
La Sra. Donaire vol manifestar que La Voz de Vacarisses vol saber per que en temes fonamentals 
per el benestar de les famílies de Vacarisses es tracta en secret, negant veu i vot a un 
percentatge important de ciutadans del municipi ,en concret el tema de la Taula de l’aigua, que 
es un assumpte vital per tothom i darrerament Vacarisses, per la crisi climàtica i per la desastrosa 
gestió de recursos dels nostres governants, s’ha vist abocada a importants restriccions per els 
usuaris.  
 
 
Continua la Sra. Donaire dient que l’art 14 de la Constitució Espanyola ratifica el dret fonamental 
a la igualtat, establint que ningú pot ser discriminat per raó de naixement, raça, sexe, religió, 
opinió o qualsevol altre condició o circumstancia personal o social. Si es greu discriminar a una 
sola persona, com s’ha de veure  l’actitud de l’ajuntament que discrimina a 253 famílies amb 
membres votants de La Voz de Vacarisses, una discriminació basada única i exclusivament en 
l’odi del Sr. Alcalde i alguns dels seus sequaços tenen als que pensen  i opinen diferent . 
Desconeixen, diu, si hi ha altres partits que hagin estat discriminats amb el talant sectari d’Antoni 
Masana. 
 
La Sra. Donaire es planteja la qüestió: “Que fa en Antoni Masana i Pere Casas constituint la 
mesa del aigua al marge de la constitució de treball de la Regidoria d’Obras i Serveis, Gestió de 
l’aigua i Nuclis, on tots els grups municipals tenen veu i vot son informats i poden fer aportacions 
de millora?, manifesta també que tampoc els importa l’assumpte de l’aigua, ja que no volen 
escoltar el que pensen tots els ciutadans en aquest tema. Lo democràtic diu es  informar a tots 
els regidors dels temes fonamentals, com son aquells que requereixen de la creació de una mesa 
de treball especifica per tractar el tema. 
 
Conclou la Sra. Donaire que lo democràtic es respondre a les qüestions que  tots els regidors  
plantegen en relació a un assumpte d’interès municipal, democràtic es escoltar les propostes que 
tots els regidors formulin per tractar d’ajudar en la resolució de un problema que afecta al 
municipi. Després els que tenen la responsabilitat de governar ja  decidiran, però qualsevol altre 
actitud ha d’entendre’s com caciquisme dictatorial i discriminatori. 
 
El Sr. Heredia manifesta que opinen igual que la Sra. Donaire ja que també se’ls ha deixat de 
banda de la taula de l’aigua i demana explicacions. 
 
El Sr. Masana explica que es tracta de una reunió que ell va proposar a UIPV-JUNTS  A VxV i al 
PSC, i considera que els partits de La Voz i VOX  no poden aportar res amb els discursos que 
estan fent .. i ja els vol avançar també que, en el tema dels pressupostos, tampoc conta amb ells 
i els pressupostos els parlarà   amb qui consideri que pot arribar a una entesa. Conclou dient que 
això no es discriminar a ningú, sinó que amb totes aquelles comissions constituïdes legalment, 
vostès perquè no els queda un altre, hi seran,  però en aquelles reunions que l’Alcalde consideri 
que las ha de fer amb qui las ha de fer dons les farà amb aquest , ja que a ell no l’avisen tampoc 
quan es reuneixen La VoZ I VOX i, concretament a VOX , l’extrema dreta, nosaltres allà on la 
puguem apartar i deixar de banda així ho farem, sense cap mirament ni cap escrúpol. Es a dir 



amb l’extrema dreta i la dreta extrema – referint-se als dos partits –. 
 
La Sra. Donaire intervé per insistir en que no se’ls tracta amb igualtat i conclou que l’alcalde es 
el major racista que ella veu aquí per tractar-los a ells com a Vox, quan ells son un partit 
municipalista i les persones que els han votat son persones que han votat al PSOE, a Veïns, a 
VOX, es a dir, han votat a tots i, com no han decidit amb qui volen estar, s’han decidit per La Voz. 
Son un “popurri”,  no son d’extrema dreta ni de dreta extrema, i que si hi ha algú que sigui extrem 
aquest es l’alcalde. 
 
Pren la paraula la Sra. Moreno qui comenta que es tinguin en compte els carrers, la jardineria 
etc., a la qual cosa el Sr Masana  li contesta que totalment d’acord i que s’està treballant amb el 
tema de la jardineria, que estem en un impàs i que estant treballant en aquesta línia. 
  
Essent les dinou hores i cinquanta-sis minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada la 
sessió de la qual estenc la present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 

 
  
 
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI, 
 
 
 
 
Antoni Masana Ubach                                                 Joan Amengual i Tomé  


